
PROTOKÓŁ Nr V/2015

z  obrad  V  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu,  która  odbyła  się  w  dniu  26  marca  2015  r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył V sesję Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą obecno-
ści w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób sta-
nowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Mirosław Żywicki – Sekretarz Dzierzgonia
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
4. Danuta  Komar-Bruniecka  –  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej

w Dzierzgoniu
5. Alicja Wójcik – pracownik UM
6. Kazimierz Bieliński – Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
7. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
8. Wojciech Demko – Dyrektor DOK
9. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego, Prezes RTI
10. Ewa Nazarewicz – Radna Rady Powiatu Sztumskiego
11. Marek Cieciora – Radny Rady Powiatu Sztumskiego
12. Grzegorz Zawistowski – Prezes OSP Dzierzgoń
13. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu
14. Tomasz Banach – Komendant PPSP w Sztumie
15. Wojciech Cymerys – Starosta Powiatu Sztumskiego
16. Monika Hrynkiewicz – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego
17. Zofia Zienkiewicz-Zima – Dyrektor PUP
18. Mirosław Szewczun – mieszkaniec Gminy Dzierzgoń
19. Andrzej Siatkowski – mieszkaniec Gminy Dzierzgoń
20. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

/załącznik nr 2-3 /
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Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 5 lutego 2015 r.
4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.

6) Przedstawienie informacji o stanie bezrobocia w gminie Dzierzgoń w 2014 roku:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7) Przedstawienie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2014:

a) przedstawienie sprawozdania 
b) dyskusja i przyjęcie sprawozdania.

8) Rozpatrzenie  sprawozdania  z  realizacji  zadań Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny na  lata
2013-2015:

a) przedstawienie sprawozdania 
b) dyskusja i przyjęcie sprawozdania.

9) Rozpatrzenie informacji  o stanie  bezpieczeństwa przeciwpożarowego i  działaniach Ochotniczych
Straży Pożarnych na terenie gminy Dzierzgoń w 2014 roku:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

10) Uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania   przestrzennego  w  obrębie  Jasna,  Żuławka
Sztumska, gmina Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wskazanego obszaru położo-
nego w obrębie geodezyjnym Żuławka Sztumska, gmina Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,

c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na przystąpienie Gminy Dzierzgoń do Związku Gmin Pomorskich:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
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13) Przystąpienie  do  sporządzenia  zmiany miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego dla
fragmentu obrębu Nowiec w gminie Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Zatwierdzenie  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i  Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych
i Urządzeń Kanalizacyjnych:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Zmiana  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017”:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Wprowadzenie  stałego  zakazu  sprzedaży,  podawania  i  spożywania  napojów  alkoholowych
w  miejscach  publicznych  nie  wymienionych  w  ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Zmiana budżetu Gminy na 2015 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2019:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Zmiana uchwały w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,

c) dyskusja i podjęcie uchwały

20) Ustalenie sieci prowadzonych przez Gminę Dzierzgoń publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych:

a)  przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
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21) Określenie sieci i obwodów szkół Gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22) Określenie kryteriów rekrutacji  do samorządowych przedszkoli  i  oddziałów przedszkolnych przy
szkołach podstawowych oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów:

a) przedstawienie projektu uchwały
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Przyjęcie  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt
na terenie Gminy Dzierzgoń w 2015 roku:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach
wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Uchylenie uchwały dotyczącej ustalania czynszu dzierżawnego za grunty stanowiące własność gmi-
ny Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Zarządzenie konsultacji z mieszkańcami w sprawie zmian nazw ulic:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

27) Kontynuowanie członkostwa Gminy Dzierzgoń w Lokalnej Grupie Działania „Kraina Dolnego Po-
wiśla” w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

28) Rozpatrzenie skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej im. Tysiąclecia Państwa
Polskiego w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
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29) Przedłożenie  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  gminy  Dzierzgoń  za  2014  r.
i  sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2014 Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego.

30) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
31) Wolne wnioski.
32) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
33) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  protokół  z  IV  sesji  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu z dnia 5 lutego 2015 r., który Rada przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  przedstawiła  ustną  informację  z  działalności  za  okres
między sesjami, w której wymieniła:

1) Spotkanie z dyrektorem  wydziału sportu Urzędu Marszałkowskiego Maciejem 
Kowalczukiem w sprawie możliwości dofinansowania budowy boiska przy Szkole 
Podstawowej w Bągarcie.

2) Spotkanie ze strażakami Ochotniczej Straży Pożarnej w Żuławce Sztumskiej.
3) Spotkanie z przedstawicielami firmy Energa- Inwest w sprawie ferm wiatrowych.
4) Spotkanie z przedstawicielem firmy Sevivo  w sprawie budowy dróg dojazdowych do ferm 

wiatrowych.
5) Spotkanie z radnym Sejmiku Wojewódzkiego Józefem Sarnowskim.
6) Spotkanie ze starostą sztumskim na temat stanu dróg powiatowych na terenie gminy.
7) Spotkanie z członkami Kółkorolu w sprawie zaległości podatkowych.
8) Wręczenie nagród na Turnieju Tenisa Stołowego o Puchar Burmistrza.
9) Otwarcie świetlicy wiejskiej w Nowcu.
10) Udział w zebraniach mieszkańców osiedli miejskich w związku z wyborami 

przewodniczących i zarządów osiedli.
11) Udział w konferencji na temat Zielonego Instytutu zorganizowanej w RTI S.A.
12) Spotkanie z p. Robertem Liberth w sprawie projektu „ Odkrywamy talenty na Pomorzu”.
13) Spotkanie z mieszkańcami sołectwa Bągart.
14)  Udział w spotkaniu członków stowarzyszenia Związek Gmin Pomorskich we Wdzydzach 

Kiszewskich.
15) Udział w szkoleniu zorganizowanym przez Powiatowy Urząd Pracy.
16) Spotkanie z okazji Dnia Kobiet w Bągarcie.
17) Udział w spotkaniu podsumowującym działalność Lokalnej Grupy Działania w Żuławce 

Sztumskiej.
18) Spotkanie z  seniorami w Regionalnym Towarzystwie Inwestycyjnym.
19) Spotkanie z przedstawicielami województwa w sprawie organizacji imprezy kulturalnej w 

okresie wakacyjnym.
20) Spotkanie z dyrektorami i obsługą księgową szkół.
21) Spotkanie z przedstawicielami Zakonu Joannitów w sprawie funkcjonowania Stacji 

Socjalnej w Dzierzgoniu.
22) Spotkanie z wicewojewodą w Gdańsku.
23) Spotkanie z zarządami jednostek  OSP  działających na terenie gminy.
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24) Spotkanie z komendantami Policji i Straży Pożarnej.
25) Spotkanie w Tęczowym Przedszkolu w związku z utworzeniem oddziałów przedszkolnych 

w Bruku i Bągarcie.
26) Udział w Powiatowym Przeglądzie Stołów Wielkanocnych w Barlewicach.
27) Spotkanie z radami pedagogicznymi gimnazjum i szkoły podstawowej w Dzierzgoniu.

Przeprowadzono następujące kontrole gwarancyjne:

9 luty – kontrola gwarancyjna Kuksy.
24 luty – kontrola gwarancyjna Centrum Sportowo-Rekreacyjnego 
2 marca – kontrola gwarancyjna Droga na Ankamaty.
5 marca – kontrola gwarancyjna Ankamaty do Jeziorno , droga na Oś Westerplatte.

Zastępca Burmistrza uczestniczył w następujących spotkaniach:

12 marca – Inauguracja Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 
2014-2020. Odbyło się w Gdańsku w teatrze Szekspirowskim.
16 marca – Starostwo Powiatowe w Malborku. Spotkanie w sprawie poszerzenia strefy ochronnej 
wokół lotniska wojskowego w Krasnołęce.
17 marca – Urząd Marszałkowski w Gdańsku. Spotkanie samorządów w sprawie poszerzenia strefy 
ochronnej wokół lotniska wojskowego w Krasnołęce.

W okresie międzysesyjnym wydano następujące zarządzenia:

1. Zarządzenie w sprawie powołania komisji konkursowej w sprawie przyjęcia Programu 
Współpracy Gminy Dzierzgoń z organizacjami pozarządowymi.

2. Zarządzenie w sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania 
o zamówienie publiczne – budowa dwóch budynków komunalnych przy ul. Wojska 
Polskiego w Dzierzgoniu

3. Zarządzenie w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej i nadania jej 
regulaminu.

4. Zarządzenie w sprawie określenia wzoru oferty, wzoru umowy dotyczącej realizacji zadania 
publicznego z zakresu sportu oraz wzoru sprawozdania z wykonania tego zadania.

5. Zarządzenie w sprawie powołania Komisji odbiorowej do przeprowadzenia czynności 
odbioru końcowego zadania inwestycyjnego - „Rozbudowa i wyposażenie świetlicy 
wiejskiej w Nowinach”

6. Zarządzenie w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok.
7. Zarządzenie w sprawie zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych gminie odrębnymi przepisami na 2015 rok.
8. Zarządzenie w sprawie dokonania zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych 

do Zarządzenia nr 49/2015 Burmistrza Dzierzgonia z dnia 23 lutego 2015 roku w sprawie 
zmiany budżetu gminy na 2015 rok.

9. Zarządzenie w sprawie powołania komisji ds. zaopiniowania ofert realizacji zadania 
publicznego z zakresu sportu i propozycji podziału środków na rok 2015.

10. Zarządzenie w sprawie powołania Komisji do spraw likwidacji kart podpisów 
elektronicznych byłych pracowników oraz kart podpisów elektronicznych, które straciły 
ważność.

11. Zarządzenie w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 rok.
12. Zarządzenie w sprawie dokonania zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych 

6



do Zarządzenia nr 54/2015 Burmistrza Dzierzgonia z dnia 11 marca 2015 roku w sprawie 
zmiany w budżecie gminy na 2015 rok.

13. Zarządzenie w sprawie ustalenia dodatkowych dni wolnych od pracy w 2015 roku.
14. Zarządzenie w sprawie powołania Komisji odbiorowej do przeprowadzenia czynności 

odbioru końcowego zadania inwestycyjnego - Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Jeziorno, gmina Dzierzgoń, w ramach projektu pn. „Stworzenie warunków dla społeczno-
kulturalnej aktywności mieszkańców wsi Jeziorno poprzez budowę i wyposażenie świetlicy 
wiejskiej”.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  informację  z  działalności  Burmistrza
Dzierzgonia za okres między sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział
14 radnych.

Ad punktu 5 porządku obrad

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zapytał  o  kontrolę  z  Urzędu
Marszałkowskiego  w  sprawie  e  zespołów  przedszkolnym  w  powiecie  sztumskim,  czy  zostało
wszystko  zrobione  żeby  tych  kosztów  nie  zwracać,  jak  daleko  Gmina  może  się  posunąć
w działaniach?

Radny – Mieczysław Link zapytał, czy boisko będzie zbudowane przy szkole podstawowej
w Bągarcie? Jakie były brane kryteria wyboru i dlaczego boisko nie powstanie w Bruku? 

Burmistrz poinformowała, że są takie plany. 
Radna  –  Wiesława  Grzegowska  zapytała,  kto  jest  odpowiedzialny  za  projekty

e przedszkola, za które trzeba zwrócić pieniądze? 
Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał,  jakie były przyczyny rezygnacji nowego prezesa

ZGKiM oraz  jakie  obecnie są  poczynione kroki,  co dalej  planuje Gmina i  w jakim stopniu  to
przedsiębiorstwo ma obecnie problemy? Radny zapytał także w imieniu mieszkańców w Bruku, czy
można sprawdzić zasady odpłatności za ogrzewanie centralne w Bruku? 

Radny – Krzysztof Haber zadał pytanie odnośnie spotkania w Bągarcie ze Starostą odnośnie
dróg przewidzianych do remontu, po raz kolejny jest pominięta droga z Budzisza do Złotnicy. Miał
być robiony remont, ponieważ stan drogi jest fatalny, samochody są niszczone, dlaczego zostało to
pominięte?

Radna – Irena Dywan poprosiła o naprawę drogi z Żuławki Sztumskiej do Stalewa, jest to
często używany odcinek, dodała że pobocze jest tam wyboiste, niebezpieczne a także zarośnięte
krzakami. 

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o informację dotyczącą umorzonych podatków. Poprosił
także  o  wyjaśnienie  przyznanych  podwyżek  w  Urzędzie,  jakie  to  były  podwyżki,  w  jakiej
wysokości i czy osoby o najniższych wynagrodzeniach zostały ujęte. Radny poprosił o wskazanie
źródła finansowania?

Radny – Mieczysław Link poprosił  o ujęcie  dwóch przejść dla  pieszych w Bruku, przy
kaplicy i boisku. 

Radny  -  Mirosław  Szmigiel  poinformował,  że  na  terenie  Bągartu  położona  jest  część
chodnika,  z  wysokimi  poboczami,  w  sezonie  zimowym  jest  to  największe  zagrożenie.  Radny
informował o tej sytuacji Starostwo. Poinformował, że występuje też duże zakrzaczenie w kierunku
Bągartu, poprosił o wycinkę poboczy na trasie Bągart – Jasna.

Radny –  Dariusz  Miszczuk  zapytał  o  chodnik  na  ul.  Traugutta,  kiedy będą  sprawdzane
chodniki i naprawiane, ponieważ jest tam uszkodzony chodnik wzdłuż szkoły?

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że w kampanii przedwyborczej było
głośno  o  prawdopodobnych  nieprawidłowościach  związanych  z  wykorzystywaniem  środków
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unijnych, co mniej, lub bardziej się potwierdza, obowiązek zwrócenia z kas podatników 200 czy
300 tysięcy złotych. Przewodniczący zadał pytanie do pani Burmistrz, czy Burmistrz już wie, w ilu
programach Gmina brała udział, czy te programy są zagrożone? Chodzi o  nieprawidłowości przy
parku,  Kuksach,  mówiło  się  o  nieprawidłowościach  przy  kursach,  które  były  niewłaściwie
organizowane,  czy za to  Gmina nie  będzie  musiała  płaci?  Jeśli  są  nieprawidłowości  to  ktoś  te
nieprawidłowości dokonuje, czy istnieje szansa prawna odzyskania pieniędzy podatników od osób,
które zawiniły przy realizowanych i nadzorowanych projektach?

Burmistrz  skierowała  pytanie  do  Starosty  –  Wojciecha  Cymerys,  zapytała  czy  był
rozpatrywany wniosek przez Zarząd Powiatu dotyczący remontów bieżących dróg na terenie miasta
i gminy Dzierzgoń? Czy są już jakieś decyzje? Zaczęto remontować drogi, ale nie chcielibyśmy aby
w  taki  sposób  te  drogi  były  remontowane.  Burmistrz  poinformowała,  że  wszystkie  prośby
mieszkańców zostały zapisane i przekazane do Starostwa.  

Ad punktu 6 porządku obrad

a) Informację o stanie bezrobocia w gminie Dzierzgoń w 2014 roku przedstawiła Dyrektor PUP –
Zofia Zienkiewicz – Zima.

/załącznik nr 4/ 
b)

Przewodniczący Rady poinformował,  że  materiały  które  Radni  otrzymali,  nie  zawierają
konkretnych informacji o stanie bezrobocia w Gminie, tylko o bezrobociu w powiecie sztumskim. 

Dyrektor PUP oznajmiła, że tylko początkowa treść opisuje powiat sztumski. 
Przewodniczący Rady zapytał, jaka jest stopa bezrobocia w gminie Dzierzgoń?
Dyrektor PUP odpowiedziała,  że  GUS posiada szersze informacje,  Urząd Pracy nie ma

instrumentów,  które  służą  do  liczenia  stopy  procentowej,  liczy  to  GUS  dla  powiatu.  Można
wystąpić do GUS-u z zapytaniem o konkretną Gminę i stopę bezrobocia, jeśli wymaga tego jakiś
projekt.

Radny – Rafał Żemojdzin zapytał, czy są wliczone osoby, które nie mają zasiłku lub są
wykreślone?

Dyrektor  Zofia  Zienkiewicz  –  Zima  poinformowała,  że  nie  ma  obowiązku  rejestracji
w Urzędzie Pracy, Urząd posiada informację ile osób jest zarejestrowanych bezrobotnych. Nie ma
obowiązku  rejestracji  osób,  które  się  nie  zarejestrowały.  Bezrobotni  z  szarej  strefy  chętnie
zgłaszają się do pracy. 

Dyrektor  PUP  przekazała  odpowiedź  na  zadane  pytanie  podczas  Komisji  Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu dla radnego Grzegorza Murawskiego i poinformowała dodatkowo, że
wykaz pracodawców i wszystkie umowy zawierane z pracodawcami znajdują się na stronie BIP
Urzędu Pracy. Dodała także, że liczba uchylonych decyzji wydanych w 2014 roku to 2. 

Dyrektor  PUP  odpowiedziała  na  pytanie  zadane  na  Komisji  przez  radnego  Bogdana
Toporkiewicz, że opiekunem stażu może być pracodawca, jego pracownik, pełnomocnik, nie może
być to osoba która nie ma nic wspólnego z firmą, nawet jeśli jest członkiem rodziny i pomaga w
firmie.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  podsumowując  stwierdził,  że  bezrobocie
w gminie Dzierzgoń związane jest z drogami, komunikacją.

Starosta stwierdził, że drogi wjazdowe do Dzierzgonia to drogi wojewódzkie, jedynie droga
do Starego Pola przez Żuławkę Sztumską i Mikołajek Pomorskich są to drogi powiatowe 

Starosta  dodał,  że  stopa  bezrobocia  wyliczona  jest  na  podstawie  GUS-u,  nie  ma
precyzyjnych  odpowiedzi  na  te  pytania.  To  rynek  decyduje  o  tym  jakie  są  możliwości
zatrudnienia,  to  ludzie  decydują gdzie  i  jak chcą  pracować.  Starosta  podał  przykład  Tesco w
Dzierzgoniu, gdzie na 100 wezwanych osób do rozmowy o pracę, 50 osób odmówiło.
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Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  informację  o  stanie  bezrobocia  w gminie
Dzierzgoń w 2014 roku którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad

a) Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2014 przedstawiła Przewodnicząca Ze-
społu Interdyscyplinarnego – Monika Hrynkiewicz.

/załącznik nr 5/

b) 
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższe sprawozdanie, które Rada podjęła

jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji zadań Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2013-
2015 przedstawiła Dyrektor MOPS – Danuta – Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 6/

b)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższe sprawozdanie, które Rada przyjęła

jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 9 porządku obrad

a) Informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i działaniach Ochotniczych Straży Pożarnych na
terenie gminy Dzierzgoń w 2014 roku przedstawił Grzegorz Zawistowski – Komendant ZOSP.

/załącznik nr 7/

b)
Radny –  Krzysztof  Haber  stwierdził,  że  wszystko się  zgadza  poza  stanem technicznym
budynku straży w Jasnej, bo w rzeczywistości jest w złym stanie. 
Prezes  ZOSP  –  Grzegorz  Zawistowski  poinformował,  że  ze  strony  ochotników  były

kierowane prośby do Gminy o pomoc finansową na remont.  Część remontów została  w latach
poprzednich przeprowadzona.

Radny – Ryszard Świder stwierdził, że są ogromne potrzeby, ale kiedy jest pożar to jedynie
gmina Dzierzgoń ma jako jedyna najnowszy samochód,  warto o tym wspominać.  Jest  to  duży
wydatek. Wszystkie przedstawione potrzeby są jak najbardziej zasadne.

Prezes  ZOSP –  Grzegorz  Zawistowski  stwierdził,  że  chodzi  głownie  o  bezpieczeństwo
społeczeństwa. Ochotnicy strażacy są w stanie gasić tym co posiadają. 

Komendant  PSP  –  Tomasz  Banach  poinformował,  że  w  sprawozdaniu  było  wszystko
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zawarte,  przedstawiony  został  stan  faktyczny,  a  jeśli  chodzi  o  stan  techniczny  budynku
w  Dzierzgoniu,  to  jest  on  fatalny.  Nowy  samochód  strażacki  to  sukces  Gminy.  Komendant
stwierdził, że trzeba patrzeć na inne gminy. To że jest tylko jeden taki samochód w powiecie, to jest
stanowczo za mało. Poinformował także, że na spotkaniu z Komendantem Głównym było pytanie
ile  %  z  budżetu  jest  przeznaczone  na  bezpieczeństwo  przeciwpożarowe.  Komendant  Główny
stwierdził, że średnia krajowa to ok 1% budżetu, jaki gmina powinna przeznaczyć. Jeśli chodzi o
Gminę  Dzierzgoń,  to  jest  to  na  pewno  mniej.  Komendant  podziękował  wszystkim  strażakom
ochotnikom za pracę. Jednostka straży w Dzierzgoniu należy do krajowego systemu ratowniczo –
gaśniczego, który ma zasięg na cały kraj 

Komendant PSP – Tomasz Banach przedstawił to co straż robi poza pożarami. Zakres spraw
jest  duży.  Poinformował,  że  Straż  Państwowa  opiniuje  również  projekty  MPZP,  uzgodnienia.
W najbliższym  czasie  planowana  jest  kontrola  stanu  zaopatrzenia  wodnego  na  terenie  całego
powiatu, stwierdził, że stan zaopatrzenia w wodę w Dzierzgoniu jest zły, niewystarczające jest to
zaopatrzenie. Ustawa jasno określa, że jeśli nie ma sieci pożarowej. Hydranty nie są własnością ani
Komendy  Powiatowej  ani  strażaków,  jest  to  we  władaniu  Gminy,  a  konkretnie  we  władaniu
RPWiK.  Gmina  powinna  mieć  regulamin  zaopatrzenia  w  wodę.  Sprzęt  Straży  Pożarnej  jest
specjalistyczny, musi być konserwowany i kontrolowany. Komendant poprosił o pomoc finansową.
Dodał,  że  Dzierzgoń  w  zeszłym  roku  otrzymał  sanie  do  ratownictwa  wodnego.  Jednostka
w Dzierzgoniu otrzymuje ¼ budżetu, ponieważ tej jednostce należy się dosprzętownie.

Burmistrz  poinformowała,  że  prowadzone  były  rozmowy  na  temat  stanu  technicznego
budynku straży pożarnej, zrobiona była ekspertyza, która oszacowała, że koszt remontu będzie taki
jak budowa nowej straży. Nie ma możliwości przebudowy w środku ścian, ponieważ są to ściany
nośne. Wjazdy są niskie, trzeba je podnosić. Remont na tą chwile nie ma sensu, a także stan środka
budynku, gdzie jest przechowywany sprzęt również jest fatalny. 

Komendant PSP – Tomasz Banach stwierdził, że chyba nie ma innego wyjścia jak budowa
nowej Straży dla Dzierzgonia, jest to dla dobra społeczeństwa, a koszt remontu przewyższa budowę
nowego budynku.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację,  którą  Rada
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego w obrębie
Jasna, Żuławka Sztumska, gmina Dzierzgoń przedstawiła Alicja Wójcik.

/załącznik nr 8/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Przewodniczący Rady oznajmił,  że jest  przeciwnikiem wiatraków, w obrębie zabudowań
mieszkalnych, chyba że odległość jest powyżej 3000 metrów. 

 Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego w obrębie Jasna,
Żuławka  Sztumska,  gmina  Dzierzgoń Rada  podjęła  10  głosami  „za”,  1  głosem „przeciw”  przy 3
głosach „wstrzymujących się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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W załączeniu uchwała Nr V/30/2015
/załącznik nr 9/

Ad punktu 11 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
wskazanego obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Żuławka Sztumska w gminie Dzierzgoń przedsta-
wiła Alicja Wójcik.

/załącznik nr 10/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
 Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wskazanego
obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Żuławka Sztumska w gminie Dzierzgoń Rada podjęła 12
głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 14
radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr V/31/2015
/załącznik nr 11/

Ad punktu 12 porządku obrad 

a) projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na przystąpienie  Gminy Dzierzgoń do  Związku Gmin
Pomorskich przedstawił Sekretarz.

/załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  Gminy  Dzierzgoń  do  Związku  Gmin
Pomorskich Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/32/2015
/załącznik nr 13/

Ad punktu 13 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego dla fragmentu obrębu Nowiec w gminie Dzierzgoń przedstawił Z-ca RTIRiOŚ Jerzy Su-
lim.

/załącznik nr 14/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c) 
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu obrębu Nowiec w gminie Dzierzgoń Rada podjęła 1 wstrzymujący 13 za.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/33/2015
/ załącznik nr 15/

Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wo-
dociągowych  i Urządzeń Kanalizacyjnych  przedstawił Prezes RPWiK – Kazimierz Bieliński.

/załącznik nr 16/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  zgłosił  problem  odnośnie  wody  wyprowadzanej  poza

licznikami. Dodał, że jego zdaniem 20 % to obsługa urządzeń wodnościekowych, reszta to kradzież
wody.  Wszystko waha się  na poziomie  40  %.  Problem nie  istnieje  prawdopodobnie  na terenie
miasta ale na wsi. Radny zaproponował,  żeby na wsiach też zamontować licznik główny przed
wsią? Radny zapytał, czy można byłoby wtedy podać takie informacje do publicznej wiadomości.
Mieszkańcy zaczęli by sami się pilnować. Radny poprosił o jakieś rozwiązanie tego problemu.

Prezes RPWiK odpowiedział,  że są dane pomiarowe z podziałem na poszczególne wsie.
Jeśli Rada wyrazi zgodę, to takie informacje mogą być udostępniane.

Przewodniczący Rady - Zbigniew Przybysz dodał, że miasto też powinno być kontrolowane
i oznajmił, że dobrze że liczniki są zakładane, każdy powinien płacić tyle za ile korzysta.

Prezes  RPWiK  oznajmił,  że  przedsiębiorstwo  ma  pomiary  z  uwzględnieniem  na
poszczególne wsie. Jeśli Rada wyrazi zgodę to można udostępniać takie informacje. 

Radny – Mirosław Szmigiel oznajmił, że była robiona dokumentacja przyłączy na Bągart II,
Bągart Spalonki, Bągart Jasna zapytał gdzie to zniknęło z Wieloletniego Planu? Poprosił, żeby w
planie pojawiło się to zadanie.

Prezes RPWiK – Kazimierz Bieliński odpowiedział, że dokumentacja była przygotowana,
ale ze względu na bardzo niskie zaludnienie, nie było można tego sfinansować, jeśli miałoby być
teraz realizowane to zadanie, to ze środków własnych, ludzie mają tam jeszcze studnie, w których
jest woda, a wykonywane są inwestycje gdzie tej wody już nie ma.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie   zatwierdzenia  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i  Modernizacji  Urządzeń
Wodociągowych  i  Urządzeń  Kanalizacyjnych Rada  podjęła  13  głosami  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/34/2015
/załącznik nr 17/
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Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017” przedstawiła Dyrek-
tor MOPS.

/załącznik nr 18/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017” Rada podjęła jedno-
myślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/35/2015
/załącznik nr 19/

Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia stałego zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów
alkoholowych  w  miejscach  publicznych  nie  wymienionych  w  ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi przedstawiła Dyrektor MOPS.

/załącznik nr 20/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  Wprowadzenie  stałego  zakazu  sprzedaży,  podawania  i  spożywania  napojów
alkoholowych  w  miejscach  publicznych  nie  wymienionych  w  ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/36/2015
/załącznik nr 21/

O godzinie 17.15 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

 O godz. 17.25 wznowiono obrady V sesji Rady Miejskiej.

Ad punktu 17 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik.

/załącznik nr 22/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c)
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że prawdopodobnie podatnicy będą

musieli  zwrócić  dużą  kwotę,  ok.  300  tysięcy  złotych.  Przewodniczący  Rady  zapytał  dlaczego
zabierane są pieniądze ze szkół, a nie z Klubu Sportowego?

Radny  Andrzej  Pskiet  zaproponował  aby  wypowiedziała  się  na  ten  temat  pani  Jolanta
Szewczun, która była obecna na sali.

Przewodniczący Rady oznajmił, że chciałby usłyszeć uzasadnienie, dlaczego Gmina musi
zwracać pieniądze, jakie zastrzeżenia miał Europejski Trybunał Obrachunkowy, czy zastrzeżenia te
były uzasadnione, czy można od tego się odwołać?

Radny – Krzysztof Haber zapytał kto z ramienia samorządu podpisał protokół pokontrolny?
Sekretarz poinformował, że gminę zawsze reprezentuje burmistrz. Kwestia tego, że to było

na  szczeblu  UE, to  odwołanie  od projektów kontrolowanych było składane przez  Ministerstwo
Rozwoju  Regionalnego  do  Europejskiego  Trybunału  Obrachunkowego.  Sekretarz  dodał,  ze
Ministerstwo wyczerpało wszelkie formy odwołania, wiec nie ma już możliwości.

Burmistrz  oznajmiła,  że podpisała  ostateczny protokół.  W następstwie doraźnej  kontroli,
stwierdzono  nieprawidłowości  w  rozliczeniach  w  ramach  projektu  wynagrodzeń  trenerów,
wychowawców. Kwota podlegała odsetkom jak za zaległość podatkową. Po podpisaniu protokołu,
Urząd skierował pismo do pani Szewczun, koordynatora projektu z prośbą o wyjaśnienia panią
Jolantę Szewczun. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał,  jako  kto  pani  Jolanta  Szewczun
występowała w tym projekcie, czy jako pracownik?

Burmistrz poinformowała, że występowała jako pracownik Urzędu.
Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że pismo które zostało skierowane do pani Szewczun,

powinno być wysłane zanim podpisano protokół pokontrolny, aby wysłuchać drugiej strony, dodał,
że może byłaby możliwość odwołania.

Przewodniczący Rady zapytał, czy wynagrodzenia pracowników były zawyżone w stosunku
do normalnych pracowników, nauczycieli przedszkola, czy te zarzuty są słuszne?

Jolanta Szewczun oznajmiła, że są jeszcze inne instancje do których można się odwołać,
Urząd Marszałkowski  ani  Ministerstwo to  nie  są  ostatnie  szczeble  odwołania,  jest  jeszcze  Sąd
Administracyjny. Jolanta Szewczun uważała, że Gmina nie powinna podpisać takiego protokołu.
Były 3 kontrole Urzędu Marszałkowskiego, taka kwota do zwrotu nie jest uzasadniona. Dodała, że
ostatni protokół został podpisany w marcu tego roku. Pani Szewczun poinformowała, że zależy jej
aby  poprawiać  jakość  życia  mieszkańców,  dlatego  trzeba  pozyskiwać  środki  unijne.  Urząd
Marszałkowski w momencie składania wniosku, pisząc wniosek, we wniosku też określone było
jakie wymogi powinny być spełnione. Każdy miał wyższe wykształcenie i tam była uwzględniona
kwota  2200  zł  brutto.  Były  2  kontrole  z  Urzędu  Marszałkowskiego,  gdzie  kontrolowano
wynagrodzenia i nikt tego nie zakwestionował. Zgodnie z napisanym wnioskiem podpisano umowę
z  Urzędem  Marszałkowskim.  Pani  Jolanta  Szewczun  poinformowała,  że  trudno  jest  walczyć
o cokolwiek, jeśli został już podpisany protokół.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz dodał, że podjęto decyzje, że trzeba zwrócić
250 tysięcy złotych. Przewodniczący zapytał, przy jakim wymiarze było to wynagrodzenie? 

Jolanta Szewczun poinformowała, że było to wynagrodzenie miesięczne.
Przewodniczący Rady dodał, że zastrzeżenia były do tego, że trenerzy zarabiali więcej niż

zwykli wychowawcy, przy innym wymiarze godzin, była to kwota wielokrotnie większa niż dla
zwykłego wychowawcy.

Jolanta Szewczun poinformowała, że projekt trwał od 1 września 2010 roku do 28 grudnia
2012  roku,  dodała,  że  w  projekcie  pracowała  7  miesięcy  i  mimo  wszystko  uważała,  że  jest
odpowiedzialna  i  będzie  dalej  pracowała  nad  tym,  żeby wszystkie  nieprawidłowości  wyjaśnić.
Poinformowała także, że od 4 lat nie pracuje w Urzędzie Miejskim.

Burmistrz  poinformowała,  że  podpisała  informacje  pokontrolne  i  dlatego  poprosiła
o  złożenie  wyjaśnień.  Gmina została  poproszona o  wyjaśnienia  i  podanie  list  płac  normalnych
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trenerów w przedszkolach publicznych. Porównano to i zakwestionowano to z liczbami godzin, są
wyliczone różnice między ilością godzin. 

Jolanta Szewczun dodała, że dokumenty unijne mają być przechowywane do 2020 roku,
więc  może być  jeszcze  wiele  kontroli  tego projektu  i  mogą się  znaleźć  różne  kwestie.  Jolanta
Szewczun dodała,  że 2200 złotych brutto otrzymywali Ci trenerzy,  z wyższym wyksztalceniem.
Urząd Marszałkowski zgodził się na taką kwotę i takie warunki. Urząd marszałkowski podpisał
taką umowę, to nie jest tak, że ta nieprawidłowość powstała na samym początku. W 2009 roku
Urząd Marszałkowski zgodził się na takie wynagrodzenie. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał, czy w umowie, projekcie jest zawarta ilość
godzin pracy? Zapytał dlaczego teraz zostało to zakwestionowane?

Jolanta Szewczun odpowiedziała, że cos co jest skontrolowane, może być ponownie, dlatego są
Sądy Administracyjne,  a  na  to  że  było  2200  złotych  we  wniosku  z  godzinami,  Marszałek  się
zgodził. Nikt wtedy nie zakwestionował tego. 

Burmistrz poinformowała, że były 2 kontrole z Urzędu Marszałkowskiego. Jedna kontrola
odbyła  się  27.08.2012  r.,  ale  kontrolowały co  innego,  dotyczyło  to  nieprawidłowości  w trybie
postępowania  przeprowadzonego  w  trybie  zapytania  o  cenę  na  zakup  poczęstunku,  następna
kontrola i kwota do zwrotu 21143 tys. złotych, gdzie była nieprawidłowość w podziale zamówienia
publicznego i nie stosowania tego trybu, co również było nieprawidłowością. 

Skarbnik  poinformowała,  że  projekt  został  zatwierdzony,  zostały  skalkulowane  płace,
sprawdzano  wydatki  kwalifikowane,  wszystko  było  dobrze,  audytorzy  sprawdzili  ewidencję
księgową, ale ich kontrola polegała na tym, czy wynagrodzenia nie odbiegają od wynagrodzeń w
kraju, musi być zasada porównywalności, środki unijne nie służą do tego żeby zarabiać więcej.
Przez audytorów sprawdzane były ilości godzin przepracowanych i pod innym względem patrzenie
na ten projekt. 

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że trzeba coś zrobić żeby te pieniądze odzyskać.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  poprosił  żeby wskazać miejsce w budżecie,

z którego będą pokrywane koszty sądowe i kancelarię prawną. 
Radny Andrzej Pskiet dodał, że wspólnym interesem jest to, żeby te pieniądze odzyskać.

Trzeba wyczerpać wszystkie środki, jest to duża kwota i nie możemy na to pozwolić.
Skarbnik oznajmiła, że jest to zbyt duże ryzyko, Urząd Marszałkowski stwierdził, że Gmina

powinna być zadowolona, że jest to tylko taka kwota. Audytorzy europejscy patrzyli na ten projekt
inaczej, ryzyko związane z tą sytuacją jest bardzo duże dla Gminy.

Przewodniczący Rady –  Zbigniew Przybysz  stwierdził,  że  liczone są  już  odsetki  od  tej
kwoty, trzeba zmienić budżet w tej chwili i zapłacić. Gmina zapłaci, a potem jeśli znajdą się środki
to może będzie możliwość żeby ewentualnie się odwołać.  

Jolanta  Szewczun  stwierdziła,  że  przed  wszystkimi  nowa  perspektywa,  dodała,  że  jej
zdaniem, nikt nie będzie pisał projektów unijnych, bo każdy będzie się bał podejmować ryzyko.
Dodała,  że projekt miał wartość 2 mln złotych i  jeżeli przyjdzie zwrócić gminie 10 % to i  tak
niewiele ,był to ostatni projekt z jakiego Gmina skorzystała w takiej wysokości dofinansowania.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał, ile z tych przedszkoli funkcjonuje? 
Jolanta  Szewczun  oznajmiła,  że  przedszkola  nie  funkcjonują,  ponieważ  jest  niż

demograficzny, Gmina nie była w stanie utrzymać takiej ilości oddziałów i dzieci, Unia Europejska
również wymaga żeby w takim przedszkolu była odpowiednia ilość dzieci.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  zmiany  budżetu  Gminy  na  2015  rok Rada  podjęła  9  głosami  „za”  przy
5 głosach „wstrzymujących się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/37/2015
/załącznik nr 23/
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Ad punktu 18 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015-

2019 przedstawiła Skarbnik. 
/załącznik nr 24/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2019 Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/38/2015
/załącznik nr 25/

Ad punktu 19 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa oraz

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso przedstawiła Skarbnik. 

/załącznik nr 26/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie   zmiany  uchwały  w  sprawie  poboru  podatków  i  opłat  w  drodze  inkasa  oraz
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso Rada podjęła jednomyślnie. W
głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/39/2015
/załącznik nr 27/

Ad punktu 20 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Dzierzgoń publicznych przed-
szkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych przedstawił Sekretarz.

/załącznik nr 28/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) 
Burmistrz poinformowała, że uchwała jest podejmowana w związku ze zmianą przepisów

i nowym rozporządzeniem, Gmina musi zapewnić wszystkim dzieciom pobyt,  a Gmina nie jest
w stanie zapewnić wszystkim dzieciom miejsca. Ilość dzieci jest bardzo duża i te oddziały powinny
powstać żeby zapewnić wszystkim dzieciom miejsce.
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  ustalenia  sieci  prowadzonych  przez  Gminę  Dzierzgoń  publicznych  przedszkoli
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/40/2015
/załącznik nr 29/

Ad punktu 21 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie określenia sieci i obwodów szkół Gminy Dzierzgoń przedstawił Sekre-
tarz.

/załącznik nr 30/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  Określenie sieci i obwodów szkół Gminy Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/41/2015
/załącznik nr 31/

Ad punktu 22 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do samorządowych przedszkoli i oddziałów
przedszkolnych przy szkołach podstawowych oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryte-
riów przedstawił Sekretarz.

/załącznik nr 32/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie   określenia  kryteriów  rekrutacji  do  samorządowych  przedszkoli  i  oddziałów
przedszkolnych  przy  szkołach  podstawowych  oraz  dokumentów  niezbędnych  do  potwierdzenia  tych
kryteriów Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/42/2015
/załącznik nr 33/

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2015 roku przedstawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ. 

/załącznik nr 34/
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b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie
bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy  Dzierzgoń  w  2015  roku Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/43/2015
/załącznik nr 35/

Ad punktu 24 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-
dowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze gminy Dzierzgoń  przed-
stawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ.  

/załącznik nr 36/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  udzielenia dotacji  na prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze gminy Dzierzgoń Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/44/2015

/załącznik nr 37/
Ad punktu 25 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej ustalania czynszu dzierżawnego za grunty
stanowiące własność gminy Dzierzgoń przedstawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ. 

/załącznik nr 38/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  uchylenia uchwały dotyczącej ustalania czynszu dzierżawnego za grunty stanowiące
własność gminy Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/45/2015
/załącznik nr 39/

Ad punktu 26 porządku obrad
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a) projekt uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie zmian nazw ulic przed-
stawił Sekretarz. 

/załącznik nr 40/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Radny – Krzysztof Haber zapytał kto poniesie koszty zmian?
Starosta wspomniał o sytuacji,  która miała miejsce w gminie Sztum, gdzie nastąpiła zmiana

numerów i jeśli nastąpi się zmiana administracyjna
Dowód  rejestracyjny  i  prawo  jazdy  są  w  kompetencjach  Rady  Powiatu.  W  dowodach

rejestracyjnych można zaproponować załatwienie poprzez wpisanie adnotacji. W prawo jazdy jest
adres zamieszkania. Mieszkańcy będą musieli ponieść koszty, sam druk to koszt 50 parę zł, powiat
może zrezygnować ze swojej części, ale koszty wydania musi pokryć mieszkaniec.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder stwierdził, że można skorzystać z doświadczenia
innych samorządów i zrobić to bezboleśnie.

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że trzeba to skonsultować.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę w sprawie  zarządzenia konsultacji  z mieszkańcami w sprawie zmian nazw ulic Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/46/2015
/załącznik nr 41/

Ad punktu 27 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie kontynuowanie członkostwa Gminy Dzierzgoń w Lokalnej Grupie Działa-
nia „Kraina Dolnego Powiśla” w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020 przedstawił
Sekretarz. 

/załącznik nr 42/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  kontynuowanie członkostwa Gminy Dzierzgoń w Lokalnej Grupie Działania
„Kraina Dolnego Powiśla” w okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020 Rada
podjęła 13 glosami „za” przy 1 „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr V/47/2015
/załącznik nr 43/

Ad punktu 28 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie Rozpatrzenie skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej
im. Tysiąclecia Państwa Polskiego w Dzierzgoniu przedstawił Sekretarz.

/załącznik nr 44/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c) Dyskusji nie było. 
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w  sprawie rozpatrzenia  skargi  na  działalność  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  im.  Tysiąclecia
Państwa  Polskiego  w Dzierzgoniu. Rada  podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu  brało  udział  14
radnych.

 W załączeniu uchwała Nr V/48/2015

/załącznik nr 45/        
Ad punktu 29 porządku obrad

Przedłożenie  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  gminy Dzierzgoń  za  2014  r.
i sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2014 Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego.

/załącznik nr 46 i 47/

Ad punktu 30 porządku obrad

Radny Ryszard Świder zapytał, czy podpisanie protokołu pokontrolnego zamyka drogę do
odzyskania pieniędzy?

Burmistrz poinformowała, że wpłynęło dodatkowe pismo, gdzie są wyjaśnienia. Dopiero te-
raz otrzymaliśmy decyzje odnośnie jeziora Kuksy, Gmina zapłaciła, ale będzie składane odwołanie,
z tego względu żeby nie płacić odsetek.

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie sytuacji z pomostem na jeziorze Kuksy, czym
jest to spowodowane?

Burmistrz poinformowała, że zamiast przetargu zostało zrobione zapytanie ofertowe.
Przewodniczący Rady zapytał jaki referat jest za to odpowiedzialny?
Burmistrz odpowiedziała, ze referat inwestycyjny.
Burmistrz odniosła się do utworzenia boiska w Bągarcie, jest tam plan utworzenia przed-

szkola,  a  stan  boiska  w  Bągarcie  jest  zły  i  grozi  niebezpieczeństwem,  są  zbierane  pieniądze,
a 33% dofinansowania Gmina otrzyma, również z Urzędu Marszałkowskiego będzie dofinansowa-
nie. Burmistrz poinformowała, że w Bągarcie boisko jest niezbędne.

Z-ca Burmistrza poinformował, że pana Krzysztofa Drzyzgę przerosła sytuacja zakładu i po
kilku tygodniach zrezygnował. Stan zakładu jest trudny, obecnie poszukiwany jest prezes. Bilans
jest jeszcze domykany do końca, w poniedziałek będzie już gotowe sprawozdanie finansowe, ale
nie przedstawia się najlepiej. W rozliczeniach księgowych tworzone były różne dokumenty, po to
żeby strata na bilansie była mniejsza. Z-ca Burmistrza poinformował, że były podejmowane uchwa-
ły Walnego Zgromadzenia zatwierdzające i uwzględniające podział zysku, 45 tysięcy złotych było
przekazane dla pracowników jako nagroda, ale w sumie to było 170 tys. złotych. W 2014 roku
sprzedano tylko 50 koszy z 400, reszta została oddana. Burmistrz oznajmił, że trzeba zrobić wszyst-
ko aby ten zakład funkcjonował.

Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał o kotłownie w Bruku?
Z-ca Burmistrza poinformował, że szkoła płaci duże pieniądze za ogrzewanie, ok. 5 tys. zło-

tych miesięcznie, trudno powiedzieć jaka jest tego przyczyna. Kotłownia tworzy bardzo duże kosz-
ty. W związku z tym są duże opłaty. Są tez ogromne straty ciepła na samym przesyle. 

Radny – Mieczysław Link zapytał, po co tam jest 5 pieców i tyle osób jest tam zatrudnio-
nych? 

Radny – Ryszard Świder zapytał, czy działania prezesa i księgowej ZGKiM noszą znamiona
przestępstwa i czy Gmina ma zamiar coś z tym zrobić?
 Z-ca Burmistrza poinformował, że zachodzi ewentualność zgłoszenia tego do prokuratury.
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Radny – Mirosław Szmigiel zapytał o kwotę wypłaconych nagród, czy były to kwoty dla
Zarządu i pracowników?

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że były to nagrody na Zarząd i pracowników, większa część
dla pracowników ale dla zarządu także.

Burmistrz oznajmiła, że jeśli chodzi o informację o umorzonych podatkach, to była chyba
jedna osoba, której podatek został umorzony, ale była to minimalna kwota. 

Skarbnik  poinformowała,  że  podwyżki  dla  pracowników  to  wyłączna  kompetencja
burmistrza i pani Burmistrz dokonała podwyżek w ramach planu finansowego. Podwyżki otrzymały
osoby  o  najniższym  uposażeniu,  osoby  mające  1800  zł  otrzymały  300  zł  podwyżki  z
wykształceniem wyższym magisterskim, pozostałe osoby w wysokości 3%.

Z-ca  Burmistrza  poinformował,  że  dodatkowe  punkty  świetlne  będą,  negocjowane  były
warunki. Analizowana była umowa, jest ok. 10 lamp które będą zrealizowane w ramach umowy.
Dochodzi  kwestia  ul.  Traugutta,  są  miejsca  w  których  nie  da  się  zamontować.  Albo  będą
realizowane projekty żeby te lampy zakładać nawet bez udziału Energa Oświetlenie. 

Burmistrz poinformowała, że zostaną zrobione zestawienia projektów, które są rozliczone,
projektów zakończonych także. 

Starosta – Wojciech Cymerys podziękował za długoletni udział w programie Schetynówki,
w gminie Dzierzgoń to dokończenia jest droga do Bągartu z chodnikiem. Łączna wartość inwestycji
to 900 tys. złotych

Starosta  odniósł  się  do  remontu  drogi  Budzisz  –  Złotnica,  poinformował,  że  Starostwo
otrzymało pismo i tam są zaplanowane 3 drogi, była taka informacja, że remontowana ma być ul.
Wojska Polskiego, ul. Przemysłowa i właśnie Budzisz - Złotnica. Starosta  poinformował, że wyjazd
z Dzierzgonia i droga wojewódzka 515 będzie remontowana na całej trasie od Malborka. Jest zgoda
na  przystąpienie  do  Schetynówek.  W  ramach  remontów  bieżących  będą  remonty  dróg
wycinkowych,  będzie  też  robione  odkrzaczanie.  Starosta  zachęcał  do  składania  podań
o wykrzyczenia na własną rękę, dla tych którzy chcą takie zakrzaczenia otrzymać na opał. Dodał, że
od 1 kwietnia rozszerzana jest grupa pracowników z  Zakładu Karnego. 

Starosta  oznajmił,  że  przejścia  dla  pieszych zostaną  namalowane w miejscowości  Bruk,
dodał,  że  droga  Dzierzgoń -  Stare  Pole  jest  to  ważna  droga.  W ramach malborskiego obszaru
funkcjonalnego, Dzierzgoń - Stare Pole i Dzierzgoń – Mikołajki Pomorskie jest planowany remont
tych tras. Tworzona jest dokumentacja na te dwie drogi. W ramach nowej perspektywy finansowej
można będzie otrzymać 80 % dofinansowania. Jeśli chodzi o pozostałe remonty, to będą robione w
miarę możliwości i realizowane w kolejności potrzeb.

Starosta  poinformował,  że  prawo  farmaceutyczne  nakłada  na  Radę  Powiatu  obowiązek
ustalenia dyżurów aptek,  apteki nie wywiesiły harmonogramów, zmieniony został harmonogram
dyżurów  z  poszerzeniem o  Dzierzgoń.  W lecie  2014  r  mieszkańcy  napisali  skargę,  że  apteka
w Sztumie  nie  pełniła  dyżurów.  W tej  chwili  trwa  postępowanie  wyjaśniające  mające  na  celu
odebranie  licencji  farmaceutycznej.  Jeśli  dalej  będą  skargi,  to  Rada  Powiatu  powiadomi
Wojewódzki Inspektor Farmaceutyczny.

Radny – Mirosław Szmigiel poprosił żeby namalować  pasy rozgraniczające pasy drogowe
na nowo położonym nowym pasie oraz o poprawienie przejścia przy szkole. 

Starosta oznajmił, że będzie to robione w ramach remontu Schetynówek. 
Radna – Irena Dywan podziękowała Staroście za współpracę oraz za wykonanie przepustu

i częściowe zebranie poboczy. 
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  zapytał o szkołę średnią w Dzierzgoniu, było

600 uczniów a teraz jest prawie 250 uczniów, dodał, że osiągane wyniki plasują na dolnej części
tabeli. Nauczyciele z Dzierzgonia znajdują miejsca pracy w innych szkołach, zapytał Starostę czy
widzi w tej sytuacji problem? Przewodniczący stwierdził, że Powiat bardziej podtrzymuje szkoły
w  Sztumie  i  Barlewiczkach.  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  nie  ma  możliwość  dojazdu
z  Dzierzgonia  do  innych  miejscowości.  Zapytał  dlaczego  inne  gminy  i  powiaty  mogą
modernizować drogi? 
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Przewodniczący  zapytał  o  stanowisko  Starosty  w  sprawie  szkoły  w  Dzierzgoniu,  czy
w  dalszym  ciągu  dzieci  z  Dzierzgonia  będą  wyjeżdżać  poza,  czy  jest  pomysł  na  zmianę  tej
tendencji? 

Starosta oznajmił, że szkoła w Dzierzgoniu jest oceniana bardzo wysoko, najwyżej. Dodał
także,  że  każda  szkoła  w powiecie  ma  coraz  mniej  uczniów,  jest  pewna  tendencja  do  spadku
uczniów. Młodzież wyjeżdża poza powiat, np. ze Sztumu do Malborka. Dodał, że warunki w szkole
w Dzierzgoniu są bardzo dobre, szkoła jest dobrze wyposażona, jest zadbana, nie ma tam dewastacji
i  nie będzie ona zamykana. Wyniki matury zależą od uczniów, a nie samorządu. Stwierdził,  że
trzeba się cieszyć, że jest taka szkoła, która może być wzorem dla innych. 

Starosta  poinformował,  że  rośnie  liczba  osób bezrobotnych  którzy odrzucają  propozycje
pracy, na przykładzie ofert pracy w Tesco, z których nikt nie chciał skorzystać. Poinformował, że
obecnie za pracą trzeba podróżować.

Ad punktu 31 porządku obrad 

Radna  –  Emilia  Tkacz   poprosiła  o  wypowiedzenie  się  radnych  Młodzieżowej  Rady
Miejskiej Gminy Dzierzgoń.

Radni MRM poprosili o dodatkowe kursy autobusowe na terenie Gminy Dzierzgoń na trasie
Dzierzgoń – Morany – Dzierzgoń i Dzierzgoń – Tywęzy - Dzierzgoń

Radni MRM złożyli także wniosek o utworzenie siłowni plenerowej.
Burmistrz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  dodatkowe kursy i  połączenia  to  do  Jasnej

i  Żuławki  Sztumskiej  zostały  uruchomione  kursy,  będą  poczynione  starania  aby  uruchomić
dodatkowe  kursy  i  linie.  Burmistrz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  siłownie  plenerową  to
poszukiwany  jest  odpowiedni  teren  i  trzeba  zastanowić  się  nad  przeprowadzeniem  większej
inwestycji. Jest wiele pomysłów.

Radna – Wiesława Grzegowska podziękowała radnemu Rafałowi Żemojdzin za organizację
wystawy żołnierzy wyklętych.

Przewodniczący Osiedla – Ryszard Karabin stwierdził, że dobrym terenem byłby teren koło
Orlika, do tego mogłaby powstać bieżnia i boisko do siatkówki plażowej. Przewodniczący Osiedla
poinformował o konieczności naprawy drogi to na Os. nr 3 , gdzie jest kawałek drogi powiatowej
na którym nałożono dużą warstwę gruzu, więc może jest szansa aby Gmina przejęła tą część drogi.

Radny Andrzej  Pskiet  oznajmił,  że  pytał  zgodnie  z  prawem o podwyżki.  Radny złożył
wniosek  formalny  o  wyjaśnienie  i  ujawnienie  autora  wypływu  informacji  artykułu  o  danych
osobowych trenerów wychowawców w projekcie e zespoły. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poprosił  o  nieograniczanie  dyskusji.
Stwierdził,  że  w każdym punkcie  obyło  się  bez  dyskusji,  ze  względów formalnych tą  formułę
należy wygłosić. 

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o ograniczenie wielkości materiałów sesyjnych. 
Burmistrz zaproponowała aby przekazywać materiały radnym na maila. Dodała, ze trzeba

zastanowić się nad tym żeby każdy z radnych przyszedł na sesje z laptopem.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zaproponował,  żeby uchwały były w formie

papierowej, a załączniki w formie elektronicznej.
Radna – Irena Dywan poruszyła problem z ośrodkiem zdrowia, dodała, że dalej nie można

się zarejestrować do lekarza. 
Burmistrz poinformowała, że lekarki obiecały przyjąć każdego pacjenta.
Radna  –  Wiesława  Grzegowska  wspomniała  o  problemie  przejęcia  przez  Gminę  drogi

osiedlowej na Słonku.
Radny – Mirosław Szmigiel  zapytał,  czy można zrobić parking w miejscu zieleni  przed

Urzędem?  Radny  zapytał  również,  czy  nie  można  zrobić  rejestracji  do  lekarza  na  konkretną
godzinę, czy można wprowadzić jakiś harmonogram? 

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że jak wizyty będą umawiane na konkretną godzinę, to
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lekarze przyjmą mniej pacjentów. Radny zapytał również jakie konsekwencje zostały wyciągnięte
wobec osoby która udostępniła nazwiska trenerów? Poinformował, że naruszone zostały przepisy. 

 Przewodniczący Rady oznajmił, ze działalność każdej instytucji gminnej jest działalnością
jawną, jedynie stawki wynagrodzeń mogą być tajne. 

Ad punktu 32 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego do 30
kwietnia br.

Ad punktu 33 porządku obrad
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
19:45 zamknął V sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady

Monika Wójcik             /-/ Zbigniew Przybysz
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